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Maria Sorviston / Perussuomalaisten valtuustoryhmän ym. valtuustoaloite aurinko-
energian käyttömahdollisuuksien kartoittamisesta kaupungin kiinteistöissä 
 
190/52.00/2019 
 
Kaupunginvaltuusto 13.05.2019 § 37 
 
 "Nyt kun Ylivieskan kaupungissa rakennetaan paljon uutta (koulut) 

ja remontoidaan / laajennetaan vanhaa (päiväkodit), olisi syytä kar-
toittaa aurinkoenergian käyttömahdollisuudet kaupungin kiinteis-
töissä. Vaikka uudet Taanilan ja Jokirannan koulut rakennutetaan 
elinkaarimallilla, käyttökustannukset jäävät silti kaupungille.  

 
 Aurinkoenergia säästäisi euroja ja pienentäisi hiilijalanjälkeä. Us-

kon, että myös oppilaita kiinnostaisi seurata, kuinka suuri määrä 
oman koulun energiasta voidaan tuottaa aurinkoenergialla. 

 
 Esitämme, että Ylivieskan kaupunki huomioi aurinkoenergian käy-

tön uusissa kiinteistöissä ja myös remontoiduissa kohteissa.  
 
 Maria Sorvisto 
 Ylivieskan perussuomalaisten ryhmä" 
 Yhteensä 28 allekirjoittajaa. 
 
 KAUPUNGINVALTUUSTO: Lähetti aloitteen kaupunginhallituksen 

valmisteltavaksi.  
 
 
Toimenpiteet  Aurinkoenergian käyttömahdollisuuksien edistäminen rakentami-

sessa on sinänsä kannatettavaa ekologisuuden ja energiaomava-
raisuuden kannalta. Olisi myös toivottavaa, että energiayhtiöt ja pai-
kalliset rakennusliikkeetkin kehittäisivät osaamistaan uusiutuvien 
energianlähteiden käytössä, jotta niiden toteuttamiselle olisi selkeä 
toimintamalli ja riittävästi ennakoitavissa oleva kustannustaso. 

 
 Kaupungin rakennushankkeiden tulee olla kustannustehokkaita. 

Hankkeita suunniteltaessa ja budjetoitaessa tulee tapauskohtai-
sesti tarkastella edellytykset ottaa käyttöön aurinkoenergian tarjoa-
mat mahdollisuudet sekä selvittää pitkän aikavälin kustannusvaiku-
tukset. Kaupunki on ottanut käyttöön päätösten vaikutusten ennak-
koarvioinnin (Kv 11.11.2019 § 78). Käyttöön otetun työkalun myötä 
ja sitä kehittämällä tulevat myös energiataloudelliset vaikutukset 
merkittävien rakennushankkeiden kohdalla ennakkoarvioitaviksi.  
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Timo Ahvenaisen / Vihreä valtuustoryhmän ym. valtuustoaloite kaupungin omista-
mien metsien luomusertifioinnista  
 
287/0.10/2019 
 
Kaupunginvaltuusto 09.09.2019 § 60 
 
 Suurin osa Suomen metsissä kasvavista marjoista on käytännössä 

luomua, mutta jotta niitä voitaisiin myydä luomuna, niiden kasvu-
alueen tulee olla sertifioitu luomukeruualueeksi. Luomuna myytä-
vistä marjoista on mahdollista saada tavallista korkeampi hinta, ja 
suomalainen luomumarja on myös erinomainen vientituote, joten 
sertifioinnin avulla on mahdollista saada nykyistä enemmän tuloja 
suomalaisille yrityksille. Kotimaisten marjojen kerääminen, jalosta-
minen ja myynti luo myös työpaikkoja Suomeen. On sekä taloudel-
lisesti että ekologisesti järkevää, että Suomessa myytäviä luomu-
marjoja ei tarvitse tuoda ulkomailta. Luomusertifiointi siis edistää 
lähiruuan hyödyntämistä, maaseudun elinvoimaa ja suomalaisten 
luonnontuoteyritysten vientiä. 

 
 Luomusertifiointi edellyttää, että kaupunki sertifioi omistamansa 

metsätilat metsaan.fi-palvelussa. Tällöin 4H-järjestön omistama 
Youngfour Oy tarkistaa, että luomuehdot täyttyvät, tekee luomu-
suunnitelman ja välittää tiedot luomukeruualueista paikallisten ke-
ruu- ja luonnontuotealan yritysten käyttöön. Palvelu on käyttäjälle 
maksuton, eikä sertifikaatin saaminen estä tai rajoita metsien ta-
louskäyttöä. Jos metsässä käytetään muita lannoitteita kuin tuhkaa 
tai muita torjunta-aineita kuin harmaaorvakkaliuosta, käytöstä tulee 
ilmoittaa. Tällöin alueen marjoja ei voi kolmeen vuoteen myydä luo-
muna. Tämän siirtymäajan jälkeen alue on kuitenkin taas luomu-
sertifioitu. 

 
 Me allekirjoittaneet esitämme valtuustolle, että Ylivieskan kau-

punki sertifioi omistamansa metsät luomukeruualueeksi.  
 
 Vihreä valtuustoryhmä" 
 Lisäksi kuusi muuta allekirjoittajaa. 
 
 KAUPUNGINVALTUUSTO: Lähetti aloitteen kaupunginhallituksen 

valmisteltavaksi.  
 
 
Toimenpiteet  Metsäkeskus on julkaissut oheismateriaalina olevan tiedotteen met-

sien luomusertifioinnista. Sen mukaan luomukeruualueeseen liitty-
minen ei estä metsän talouskäyttöä. 

 
Kaupungin metsien luomusertifioinnista on pyydetty lausunto Yli-
vieskan kaupungin metsien hoitosuunnitelman laatineelta Metsän-
hoitoyhdistys Pyhä-Kala ry:ltä. Oheismateriaalina olevan lausunnon 
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mukaan luomusertifioinnilla olisi kaupungille mainehyötyä, mutta ei 
taloudellista hyötyä. Lisäksi on riski taloudellisiin tappioihin, liittyen 
metsien lannoitukseen ja juurikäävän torjuntaan. Valtuustoaloit-
teessa ehdotetun harmaaorvakkaliuoksen käyttöön koneyrittäjät 
suhtautuvat kielteisesti sen konekalustolle aiheuttamien ongelmien 
vuoksi. 

 
Metsien luomusertifiointi tuottaisi siis imagohyödyn lisäksi jonkin 
verran taloudellista hyötyä yksityisille marjanpoimijoille mutta talou-
dellisia riskejä metsänhoidolle. Metsän tuotto palvelee kaikkia kun-
talaisia. Ennen kuin nykyisin käytössä olevien edullisten ja toimivien 
lannoitteiden ja torjunta-aineiden tilalle löydetään paremmin käyt-
töön soveltuvia luonnonmukaisia tuotteita, ei tässä vaiheessa ole 
vielä järkevää sertifioida kaupungin talousmetsiä luomukeruu- 
alueeksi. 

 
Oheismateriaalina on Metsäkeskuksen tiedote luomusertifioinnista 
sekä Metsänhoitoyhdistys Pyhä-Kala ry:n lausunto. 

 
 

 
 
Aimo Piiraisen ym. valtuustoaloite valtuuston pöytäkirjantarkastajien valitsemisesta 
ns. kierrättämällä  
 
306/0.10/2019 
 
Kaupunginvaltuusto 07.10.2019 § 70 
 
 "Valtuuston pöytäkirjantarkastajat valitaan kokouksen alussa. Ny-

kyinen käytäntö takkuaa, joten me allekirjoittaneet ehdotamme, 
että tarkastajat valitaan ns. kierrättämällä. Tällä tavoin kaikki val-
tuutetut joutuvat/pääsevät vuorollaan pöytäkirjantarkastajiksi.  

 
 Ylivieskassa 7.10.2019 
 
 Aimo Piirainen" 
 Lisäksi kuusi muuta allekirjoittajaa.  
 
 KAUPUNGINVALTUUSTO: Lähetti aloitteen kaupunginhallituksen 

valmisteltavaksi.  
 
 
Toimenpiteet  Aloite tulee käsitellyksi hallintosäännön uudistamisen yhteydessä 

keväällä 2020. 
 
 

 


